
Zápisnica č.1/2024 

zo zasadnutia OZ v Laskári konaného dňa 20. 03. 2024 
 

Prítomní podľa prezenčnej listiny 

 

  

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu a určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Správa o výsledkoch kontroly z kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce za 4. 

štvrťrok 2023 a za rok 2023 

5. Informácia o príprave na predloženie žiadosti na Výzva - grantový program Pre 

budúcnosť Nadácia Slovenskej sporiteľne 

6. Informácia o podaní žiadosti o regionálnu dotáciu Žilinského samosprávneho kraja na 

rok 2024 

7. Prerokovanie problematiky výroby a montáže hlavného kríža na cintoríne v Laskári 

8. Informácia o začatí Stavebných prác na predmet zákazky "Vybudovanie priepustu, 

sanácia telesa cesty- Deformácia vozovky v k.ú. Laskár- I. etapa" 

9. Prerokovanie problému obce s ECAV Blatnica z dôvodu dlhodobého nestarania sa 

o svoj majetok v obci 

10. Rôzne 

11. Diskusia 

12. Návrh na uznesenie    

13. Záver 

 

 

1.Starostka privítala hostí a otvorila schôdzu 

2. Prečítala program zasadnutia a určila zapisovateľa A. Bibzovú a overovateľov zápisnice A. 

Bracke a B. Šeba. 

3. Do návrhovej komisie navrhla všetkých prítomných poslancov. Poslanci jednohlasne návrh 

schválili. 

4. Správu o výsledkoch kontroly predložila  hlavná kontrolórka obce p. Hidegová. Nebola 

k nej prijatá žiadna pripomienka , poslanci vzali správu HK na vedomie.  Správa je prílohou 

zápisnice. 

5. Starostka informovala o rozpracovanej žiadosti z grantového programu nadácie Slovenskej 

sporiteľne, kde sa uchádzame o 100% finančných prostriedkov na brezový hájik k tzv. 

„Remízky“ Ide o zachovanie prírodného stavu nášho hájika pre živočíchy a vtáctvo, 

a samozrejme s cieľom očistiť a zachovať ho. Za pomoci zamestnanca botanika a zároveň 

mentora projektu zo Správy NPVF v Martine Ing. Sadovského, ktorý bol osobne prizvaný 

k obhliadke miesta, budú spracované podklady pre podanie žiadosti, ktoré sú jej 

neoddeliteľnou súčasťou. O stave žiadosti bude podaná informácia. 

6. Starostka v ďalšom bode informovala o ďalšej podanej výzve, a to o regionálnu dotáciu 

Žilinského samosprávneho kraja, kde sa uchádzame o finančné prostriedky vo výške 5.000€ , 

kde je potrebné aj spolufinancovanie obce a to min. 20¨% . Ide o konkrétne o podporovanú 

činnosť -  Riešenie dopadov zmeny klímy v sídlach a v krajine - rozširovanie a revitalizácia 

mestskej zelene. Obec má záujem z podporenej výzvy obstarať sadenice stromov a krov na 

obidva cintoríny v Laskári aj vo Valentovej, kde máme rozhodnutím z OÚ MT odb. životného 

prostredia nariadenú povinnú náhradnú výsadbu. O stave žiadosti bude podané info na 

najbližšom zasadnutí.  
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7. Starostka v tomto bode informovala o tom, čo už väčšina z nás vie, že nám v novembri 

min. roku spadol pod vplyvom vetra hlavný kríž na cintoríne v Laskári. Starostkou bol 

oslovený p. farár z farnosti v Socovciach Vladimír Páleník , ktorý sa o tom dozvedel od 

svojich laskárskych veriacich, a bol ochotný nám pomôcť s osadením repasovaného 

existujúceho kríža, ktorý by nám daroval a zároveň by ho aj vysvätil. Na zasadnutí k tomuto 

bodu vystúpil M. Bukovský st. , že prečo sa má montovať starý kríž, nech sa spraví nový. 

Následne starostka oslovila prítomného D. Janíka , či by bratia Janíkovci urobili cenové 

ponuky na výrobu a osadenie nového kríža na pôvodné miesto, na čom zásadne prítomní 

občania trvali, keďže sme navrhli, že by sa nový kríž osadil na iné prístupnejšie miesto.  

8. V tomto bode starostka informovala o telefonáte riaditeľa Správy ciest ŽSK o zahájení prác 

na oprave a sanácií dvoch priepustov cesty medzi Laskárom a Valentovou,  ktorej 1. etapa sa 

má začať už tento rok cca v máji až júni, s tým, že informácie o možnej uzávere budú 

občanom včas oznámené. S touto cestou sú už niekoľko rokov problémy v úseku, kde sa už 

nebezpečne prepadá, a kde sa robia každoročne len nutné opravy. Veríme , že občania 

a hlavne šoféri túto rekonštrukciu uvítajú.  

 

9. Starostka opakovane poukázala na dlhodobý problém s majetkom Evanjelickej cirkvi 

Blatnica, ktorý trvá už dlhé roky. Poukázala na ignorovanie na opakované písomné aj 

telefonické výzvy od vedenia obce, aby sa  starali o svoj pozemok, ktorý sme my ako obec 

kosili 10 rokov ešte aj po vysťahovaní sa z ich budovy, a o ktorý sa ako vlastníci majú 

povinnosť starať. Taktiež chátrajúca budova starého obecného úradu zostáva dodnes naďalej 

nezabezpečená, dvere vylámané, okna rozbité, el. rozv. skriňa nezaistená, strecha preliačená , 

že hrozí jej zosunutie na obecný pozemok.  

Občan Jozef Hanko sa k tomuto vyjadril:  

Pozemok parc. KN-C 81/1 LV č. 63 vo vlastníctve obce vrátiť cirkvi!!! Bez akejkoľvek 

slušnosti pred prítomnými obvinil občan Hanko starostku z odcudzenia tohto pozemku 

dokonca aj budovy bývalého obchodu s.č. 25, ku ktorému je  pristavená Hasičská zbrojnica, 

ktorá keď sa stavala v r.2019, boli ku konaniu prizvaní aj ECAV Blatnica ako dotknutí 

účastníci konania, avšak na konanie neprišli a vôbec sa o vec nezaujímali!  Jedná sa 

o pozemok /p.č.81/1/, o ktorom občan  Hanko ako vtedajší poslanec OZ v Laskári vedel , že 

pozemok je štátny a v správe Ministerstva vnútra SR.  

Ešte v roku 2013 na zvolanom stretnutí v Laskári s farárom T. Germánom a dozorcom 

Špánikom a členom Hankom  im starostka oznámila, že predmetný pozemok nie je ani 

obecný ani cirkevný. Vtedy sa jednalo o to, že cirkev žiadala obec opraviť strechu na ich 

budove. Obec ale nemohla investovať do cudzej budovy a tak sa rozhodla v zmysle uznesenia 

schváleného vtedajšími  poslancami OZ a na základe výzvy k odsťahovaniu od ECAV 

Blatnica, sme sa z budovy odsťahovali. 

Obec teda ešte v 2013 požiadala štát, že má záujem pozemok parc.81/1 ich navrhnutým 

spôsobom vysporiadať, keďže ho obec využíva ako prístupovú parcelu do býv. obchodu s.č. 

25 vo vlastníctve obce, s tým že až v roku 2017 dalo MV SR vypracovať znalecký posudok 

k odkúpeniu parc.81/1, ktorého kúpa bola riadne schválená vtedajšími poslancami OZ. Po 

opakovaných atakoch občana Hanka mu poslanec Šebo s poslankyňou Bracke odpovedali, 

aby sa týmto obrátil na právnu kanceláriu. Starostka ukázala prítomným zápisnicu ešte z roku 

2002, kedy on sám ako poslanec vtedajšieho OZ schválil opravu ihriska a altánku, ktorú ešte 

predtým jeho výstavbu schválil práve on ako poslanec a to na cudzom pozemku patriacom 

ECAV Blatnica. Kópia zápisnice č.3/02 z 30. 04. 2002 je prílohou tejto zápisnice. 

 

11. Keďže body z programu boli prerokované, starostka otvorila  diskusiu, v ktorej sa spýtala, 

či body do diskusie prednesie ako občan Jozef Hanko? Odpoveď bola áno 
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Trvá na vrátení starej hasičskej striekačky na obec!  

Starostka k tomuto odpovedala, že striekačka je riadne ošetrená nájomnou zmluvou, ktorá 

bola ešte v roku 2007 podpísaná so SNM Martin. Prítomný veliteľ DHZ M. Pinčiar navrhol 

prerokovať toto na schôdzi DHZ , v opačnom prípade sa o ďalšom postupe rozhodne na  

budúcom zasadnutí OZ, keďže ide o majetok obce, kde poslanci predbežne navrhujú poveriť 

zodpovednú osobu, ktorá sa o tento historický majetok bude starať, nakoľko sú s týmto 

spojené ďalšie prevádzkové náklady ako je celoročná údržba, zabezpečenie a aj samotný 

prevoz striekačky z Múzea. Pri tomto veliteľ DHZ M. Pinčiar sa obrátil na občana Hanka, že 

keď stále hovorí o tom , že už nie je hasič, nech napíše výpoveď a nech mu ju jeho dcéra 

Alena Hanková pošle emailom, aby mohol byť oficiálne vyradený z členstva, a aby ho 

neviedli v evidencii ani na DPO Martin. Zároveň ale, nech už po tomto nevystupuje v obci 

ako hasič, ale ako občan. A. Hanková s napísaním emailu súhlasila.  

Občan Hanko pokračoval: Kedy sa bude čistiť protipožiarna nádrž. Odpoveď: Jej čistenie 

zabezpečí  obec brigádou občanov, v prípade neúčasti obec zamestná človeka, ktorý vyčistí na 

dohodu o vykonaní práce, pretože síce aktivačný pracovník Š. Jonek vykonáva drobné obecné 

práce, ale v rámci stanovených hodín vyplývajúcich zo zmluvy s ÚPSVaR Martin, robí iné 

aktivačné práce. 

Pri tomto vystúpil prítomný D. Janík, a pridala sa aj občianka T. Bukovská, aby sa pre ľudí, 

ktorí sa aktívne zúčastňujú obecných brigád zohľadnila ich účasť pred tými , ktorí sa brigád 

ani raz nezúčastnili , nech obec urobí výnimku pre platenie nájmu za zapožičanie sály 

kultúrneho domu a príslušenstva , a aby sa znovu prerokoval a upravil cenník. K tomuto sa 

pripojila aj hlavná kontrolórka, ktorá navrhla, aby sa požičiavanie riadu neúčtovalo. Nový 

cenník bude prerokovaný na ďalšom OZ. 

 

Občan Hanko ďalej pokračoval: Je neporiadok, Všade. Hlavne v býv. obchode. Obchod sa 

ešte nedávno využíval na stretávanie sa mladých. Bol v ňom urobený nový komínový systém 

a revízia. Od Covidu je objekt zamknutý, kľúč má len Š. Jonek, ktorý tam má uskladnené 

náradie a tiež poslankyňa A. Bibzová. T.č. objekt slúži ako sklad, a na budúcom OZ  sa 

predloží informácia o stave miestnosti.  

 

Občan Hanko predniesol ďalší z bodov , že mu niekto povedal, že v obci sa draho svieti!!! 

Pred zapísaním tohto bodu starostka preverila vyúčtovacie faktúry za min. rok. Pri poslednom 

vyúčtovaní sme mali preplatok za verejné osvetlenie /VO/  a preddavky na VO v Laskári 

platíme zhruba 490€ na celý rok pri počte 14 ks svietidiel v celej obci ! No a na jeseň min. 

roku v obci Valentová  starostka zaviedla úsporné opatrenia pri podozrení na „čierny odber“ + 

dala urobiť celkový audit, povymieňali sa staré svietidlá za LED osvetlenie, čím sme získali 

ďalší preplatok za 2023 v sume 240€!! s tým, že preddavková platba VO za min. rok na 

Valentovú bola okolo 600€. Čiže po vlaňajšej rekonštrukcii VO  vo Valentovej sa celoročne 

svietilo za 360€.  Túto skutočnosť odsledujeme aj tento rok. Nevieme, odkiaľ občan Hanko 

získal tieto sporné informácie?!  

 

Ďalší z bodov diskusného príspevku bola otázka väčšiny prítomných občanov, koľko stál 

domček a čo v ňom je?! Starostka odpovedala, že zakúpenie domčeka bolo  realizované na 

základe  odpovedí občanov z ankety v r. 2022, ktorá vyhrala. Domček slúži ako sklad 

potrebný na uskladnenie náradia, stolov , stoličiek, ktoré nemáme kde inde uskladniť.  Tiež je 

tam z jednej strany uložené drevo. Ďalšie , ktoré je z povolených výrubov z oboch cintorínov 

je uložené popri plote  za domčekom. Povedala, že všetky faktúry, ktoré má obec povinnosť 

zverejňovať na svojej webovej stránke: www.laskar.sk  sú zverejnené! Pre tých , ktorí si 

nevedia sumu vyhľadať, pri jeho objednaní záloha + potom v doúčtovaní pri ukončení  

http://www.laskar.sk/
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realizácie bola celková výške 4800€. Kúpa bola riadne schválená  zastupiteľstvom 

vyčlenením fin, prostriedkov z rezervného fondu na túto investičnú akciu, ktorá sa zároveň 

týkala renovácie strechy, vybudovania bezbariérového vstupu do KD , vybetónovania pätiek 

pod domček, výmeny hlavných vchodových dverí v rámci „rekonštrukcie exteriéru kultúrneho 

domu“ presne podľa víťaznej ankety. 

 

Ďalej občania J. Hanko, Z. Hanková, D. Janík dali návrh opraviť rozhlas. Argumentovali 

hlavne, že  kvôli starším ľuďom. Poslankyňa A. Bibzová sa dotazovala, že čo s tými 

roztrhanými drôtmi pri nehnuteľnosti Hankovcov? Starostka sa k tomu vyjadrila, že drôty 

rozhlasu boli dotrhané  pri dovoze uhlia pre rodinu Jozefa Hanku, kedy vodič nákl. mot. 

vozidla jazdou so zdvihnutou korbou strhol káble rozhlasu v prítomnosti občana Hanka 

a ťahal ich až od domu p. Oravcovej. Starostka uviedla, že pred jej očami bolo strhnuté 

vedenie, kým dobehla, auto odchádzalo a p. Hanko jej odmietol poskytnúť kontakt  na vodiča 

a odvtedy rozhlas v Laskári nejde. P. Hanko vždy nadvihoval prevísajúce káble, tentoraz tak 

neurobil a došlo k poškodeniu obecného majetku a ešte sa k tomu prizeral!  OZ poveruje 

starostku, aby oslovila firmy na opravu rozhlasu.  

 

Ďalej občan Hanko upozornil na zvonenie pre zosnulých, nakoľko vždy zvonil on alebo p. 

Krška st. Starostka sa ho na to spýtala, či zvoní iba vyvoleným, keďže niekomu zvoní 

automaticky, keď sa len dozvie, že niekto umrel a niekomu zvoní po požiadavke 

pozostalých?! Na to odpovedal aj s jeho manželkou Z. Hankovou , že ho bolia ruky. Nakoľko 

zvonenie nie je také jednoduché, aj keď sa  pokúšali naučiť sa to aj napr. poslanci OZ A. 

Bibzová, B. Šebo  tiež Š. Jonek, k tomuto sa poslankyňa A. Bracke spýtala, kto je ochotný 

z prítomných naučiť sa zvoniť. Odozva nebola žiadna. Poslanci dali návrh, že sa zverejní 

oznam na nábor ochotného občana zvonára, tento oznam sa zverejní na web stránke obce. Ak 

sa nikto neprihlási, poveria starostku, aby oslovila firmu, ktorá dá naceniť zautomatizované 

zvonenie. Ak to bude cenovo drahé, zvonenie zabezpečíme v obidvoch obciach rozhlasom. 

 

Ďalej:  Občan Hanko sa spýtal, kde je kronika, starostka informovala, že je uložená na 

obecnom úrade, ak chce do nej ktokoľvek nahliadnuť. On sa pýtal, že či niekto zapisuje. 

Starostka informovala, že kronika sa prestala písať už v roku 2002, kedy bol aj on sám 

poslancom, a že zápisy z dôležitých období svojho pôsobenia ako starostka zapisuje sama, 

nakoľko hoci boli od ukončenia zapisovania kroniky v roku 2002 p. Čechovou, zvolení 2 

kronikári, neurobili ani čiarku. Na toto hlavná kontrolórka obce reagovala, že práca obecného 

kronikára musí spĺňať kritéria v zmysle zákona o kronikách. Zdôraznila, že to musí byť 

zodpovedný človek, ktorý sa má angažovať na veciach verejných a zúčastňovať sa školení. 

Na návrh poslancov sa zverejní na web oznam ohľadne hľadania kronikára, keďže sa 

dobrovoľne z prítomných nikto neprihlásil, ktorý by písal aspoň pamätnú knihu o hlavných 

medzníkoch života v obci. Týmto poverili starostku, aby zverejnila takýto oznam na web 

stránke obce. 

 

Ďalej občan Hanko pokračoval: že niekto z firmy Turvod, kto odpisoval stav vody mu 

povedal, že starostka nemala záujem oznámiť obyvateľom o odstávke vody. D. Janík k tomu 

povedal, že vždy boli odstávky hlásené SMS. Starostka sa opýtala, že kedy a kto mal toto 

Hankovi povedať? Po kontrole mobilu bola občanom dňa 8.10. 2023 na základe telefonátu 

pracovníka Turvodu zaslaná sms , že je 9.10.naplánovaná odstávka vody. A teda starostka len 

povedala, že plánované odstávky je potrebné nahlásiť vždy skôr , ako zo dňa na deň, aby boli 

ľudia o tom informovaní dopredu. Starostka zistí, kto takéto dezinformácie šíri, keď bude na 

stretnutí s vedením Turvodu.  
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V ďalšom diskusnom príspevku sa prihlásil o slovo  občan Marián Volna. Oznámil, že 

nakoľko nebol prizvaný na OZ na diskusiu s Katonovcami, ktorí od neho kúpili pozemok pod 

KD a zároveň im jeho firma stavia RD, poslankyňa Bracke mu na to odpovedala, že ani nebol 

čas, pretože toto je prvé zastupiteľstvo tohto roku. M. Volna chcel vedieť, či bude obec 

ochotná dohodnúť sa s rod. Katonových čo sa týka riešenia prístupu do pivnice KD zozadu, 

a riešenie oplotenia ktoré nie je hranicou pozemkov. Starostka vysvetlila, že v minulosti sa 

plot urobil nie podľa GP, nakoľko tu predtým žila rod. Bukovských. Na to sa do diskusie 

zapojil občan M. Bukovský st., starostka vysvetlila, že v skutočnosti je trasovanie plota  

medzi parc.C-KN č. 88/38 vo vlastníctve rod. Katonových a obecnou parcelou KN-C č.2/1 

odklonené v neprospech obce. Poslanci návrh M. Volnu vzali na vedomie s tým, že 

poslankyňa Bracke oznámi manželke M. Volnu Janke Volnovej termín bud. stretnutia.  

Po ukončení všetkých príspevkov v diskusii sa prítomní zdvihli a odišli, starostka zasadnutie 

OZ ukončila po prečítaní a schválení návrhu uznesenia. 

 

Poznámka:  
Vzhľadom na to, že priebeh zasadnutia OZ sa niesol v nepriateľskom  duchu , dokonca až 

osobnými útokmi a invektívami od p. Hanka a jeho manželky, sa obecné zastupiteľstvo 

dohodlo, že sa zabezpečí diktafón.     

 

 

 

 

Zapísala: Andrea Bibzová   

 

Overovatelia: Ing. Andrea Bracke  

                       Branislav Šebo 

 

 

 

 

 

 


